
45. Forespørgsel til Børne- og Ungdomsborgmesteren om Specialreformen (2011-
29515)

forespørgsel

Børne- og Ungdomsborgmesteren bedes give en status for Specialreformen på 
børneområdet, redegøre for den hidtidige udbredelse, og for hvad planerne for 
specialområdet fremadrettet er.

(Stillet af Enhedslisten) 

MOTIVERING
I begyndelsen af 2008 blev Specialreformen på børneområdet vedtaget. Baggrunden var som 
udgangspunkt et stigende udgiftsniveau på specialområdet, men det var også et ønske om i langt 
mindre grad at udskille børn fra det såkaldte normalområde. 

Dette skulle ske via en omprioritering af midlerne, så 10 % af den samlede budgetramme på 
specialområdet frem over investeredes i tiltag, der kunne sikre, at børn og unge med særlige behov 
kunne blive i almenområdet.

Den 22. september 2010 blev børne- og ungdomsudvalget imidlertid præsenteret for en økonomisk 
analyse af området, som påviste, at udgifterne på området fortsat er stigende, og hvor anbefalingerne 
i stedet for yderligere investeringer i normalområdet handlede om besparelser på kommunens 
specialtilbud. 

Enhedslisten er bekymret for, hvad det betyder for inklusionstankegangen og ønsker derfor 
borgmesterens præcisering af planerne for området.
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